
PROTOKÓŁ nr XLVI/2018 

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia 26 czerwca 2018 roku 

w sali remizy OSP w Opatowie 

Godzina  rozpoczęcia 14
00

, godz. zakończenia 16
30 

Na 15 radnych obecnych na sesji 15 radnych 

Obecni na posiedzeniu:  

1.Wójt Gminy – Bogdan Sośniak   

2.Sekretarz Gminy – Jerzy Szyja   

3. Skarbnik Gminy – Zbigniew Kowalik  

4. Starosta powiatu Kłobuckiego – Henryk Kiepura 

4. Radny Powiatowy – Tomasz Jeziorski  

5.  Przedstawiciel Izby Rolniczej – Halina Szyjka 

6. Sołtysi  wg listy obecności załączonej do protokołu 

7. Radni wg listy obecności załączonej do protokołu 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu   z poprzedniej  sesji.  

4. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami.  

5. Wnioski i zapytania radnych i sołtysów.  

6. Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy Opatów z wykonania budżetu 

gminy Opatów , sprawozdania finansowego za 2017r. oraz  informacji  o 

stanie mienia komunalnego  na dzień 31 grudnia 2017r. 

7. Przedstawienie opinii VI Składu Orzekającego RIO w Katowicach o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Opatów sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2017r wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań 

finansowych  za 2017r. 

- Wniosek Komisji Rewizyjnej przy Radzie Gminy Opatów w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2017r 



- opinia VI Składu Orzekającego RIO w Katowicach o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego  Gminnej   Biblioteki Publicznej w Opatowie za rok 2017. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie  na 2018 rok. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 

13.  Sprawy bieżące. 

14.  Zakończenie  XLVI  zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów. 

 

 

 Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny, powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność 

sesji. 

Ad-2.  

Przewodniczący wnioskował aby do proponowanego porządku obrad 

wprowadzić  punkt dot. wynagrodzenia wójta.  

Prządek obrad wraz z propozycja został zatwierdzony jednogłośnie.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu   z poprzedniej  sesji.  

4. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami.  

5. Wnioski i zapytania radnych i sołtysów.  

6. Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy Opatów z wykonania budżetu 

gminy Opatów , sprawozdania finansowego za 2017r. oraz  informacji  o 

stanie mienia komunalnego  na dzień 31 grudnia 2017r. 

7. Przedstawienie opinii VI Składu Orzekającego RIO w Katowicach o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Opatów sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2017r wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań 

finansowych  za 2017r. 



- Wniosek Komisji Rewizyjnej przy Radzie Gminy Opatów w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2017r 

- opinia VI Składu Orzekającego RIO w Katowicach o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego  Gminnej   Biblioteki Publicznej w Opatowie za rok 2017. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie  na 2018 rok. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy  

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 

14.  Sprawy bieżące. 

15.  Zakończenie  XLVI  zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów. 

 

Ad-3. 

Protokół z  sesji Rady Gminy z dnia   14 czerwca 2018r    został  przyjęty   

jednogłośnie, bez uwag 

Ad-4 i Ad-5. 

Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami : 

- przeszły wnioski sołeckie z programu inicjatyw lokalnych, podpisanie umów 

będzie 19 lipca br. potem przystopujemy  do realizacji. Do tego funduszu  

zostały  zakwalifikowane sołectwa : Zwierzyniec Pierwszy z urządzeniami do 

siłowni napowietrznej , Opatów i Złochowice – chodniki oraz sołectwo 

Iwanowice Duże – zakup ogrzewacza do ogrzewania świetlicy w remizie OSP  

- ogłoszone są dwa przetargi – II etap usuwania azbestu oraz na drogę na 

Posadówki w Waleńczowie 

- od 1 lipca rozpocznie  się nabór wniosków na do programu Dobry start 300 + 

- imprezy gminne   - 24.06 odbyły się zawody gminne OSP  

                               - 30.06 festyn w Zwierzyńcu Pierwszym  

   - 1.07 100-lecie OSP w Złochowicach  

   - 19.08 dożynki powiatowo-gminne 



 

W punkcie tym Starosta Powiatu Kłobuckiego Henryk Kiepura  przedstawił 

informacje na temat bieżącego funkcjonowania Zarządu Powiaty. Mówił m.in. 

na temat inwestycji drogowych na terenie powiatu oraz  gminy Opatów.  

Powiedział także na temat naprawy po kanalizacji  drogi powiatowej w 

Iwanowicach Dużych , kosztorys został przygotowany, około 600 tys zł powiat 

udzieli gminie pomocy finansowej na naprawę tej drogi. 

 

Oznakowanie poziome drogi Złochowice -Walenczów – został zlecony przetarg.  

Do 15 sierpnia br. sprawa powinna zostać załatwiona.  

- ogłoszony został przetarg na dokumentacje budowy chodnika wzdłuż ulicy 

szkolnej do budynku SP w Opatowie 

- placówka opiekuńczo- wychowawcza w budynku po byłej szkole zawodowej 

w Waleńczowie ruszy od 1 września br.- zamieszka tam rodzina z 14 dziećmi.  

Starosta mówił również na temat funkcjonowania ZOZ.  

Radny Stanisław Grzyb zapytał co dalej z chodnikiem w Zwierzyńcu 

Pierwszym. 

Starosta wyjaśnił, że projekt  chodnika powstał, ale pojawił się temat projektu 

kanalizacji w Zwierzyńcu  Pierwszym  w związku z czym budowa chodnika 

została ograniczona do wykonania  chodnika tylko w miejscu najbardziej 

niebezpiecznym czyli skrzyżowanie, szkoła dom strażaka i na razie nie 

planujemy żadnych większych robót.  

Radny Jan Ślusarczyk przypomniał, ze miała być dalej robiona droga krajowa 

do  samych Krzepic. 

Starosta poinformował, ze zwracał się z pismem do Generalnej Dyrekcji , gdzie 

apelował  w sprawie kontynuowania  przebudowy tej drogi . 

Były zapowiedzi, że do 2019r będzie to zrobione, ale na nic więcej nie mamy 

wpływu.  



Radny Andrzej Zalski – przypomniał, ze Starosta kilka lat temu zobowiązał się 

do budowy chodnika w Zwierzyńcu Pierwszym , a teraz tłumaczy się że będzie 

tam kiedyś robiona kanalizacja, ale kiedy będzie? 

Zapytał również Starostę o oszczędności ZOZ-u – z czego ten ZOZ  

zaoszczędził aż 1 mln zł.? Czy na braku lekarzy, czy na naszym zdrowiu? 

Starosta – odnośnie chodnika już wcześniej wyjaśnił te sprawę, odnośnie 

oszczędności to ZOZ wypracował zysk , który przeznaczy na rozbudowę 

gabinetów rehabilitacji.  

 

Radny Artur Bednarek – co z tym oberwanym poboczem przy drodze w 

Opatowie ul. Klepaczka, było wysyłane pismo i nie ma odzewu  

Starosta – droga będzie poprawiona, jest jeszcze w okresie gwarancji.  

 

Radny Andrzej Zalski zauważył, ze odpowiedź Starosty go nie 

usatysfakcjonowała,.  

Starosta uzupełnił swoja wypowiedź.  

Radny Piotr Rojszczyk poprosił o uszczegółowienie wypowiedzi na temat 

oznakowania poziomego dróg.  Czy droga w kierunku Koniaczek nie jest brana 

pod uwagę? 

 

Pan Starosta wyjaśnił, że  zapomniał , ze dokumentacja jest również opracowana 

na drogę do samego MASKPOL-u.  termin wykonania 15 sierpnia br.  

Radny Rojszczyk poprosił aby przy okazji tej drogi zrobić odwodnienie tej 

drogi. 

Starosta odpowiadał na pytania zadawane przez sołtysów, m.in. wykaszania 

rowów.   

Ad-6 do Ad-9 

Wójt Gminy Opatów Bogdan Sośniak  przedstawił sprawozdanie z wykonania 



budżetu Gminy Opatów  za 2017 rok, sprawozdanie finansowe  oraz informację 

o stanie mienia komunalnego na dzień 31 grudnia 2017r. 

Skarbnik Gminy Zbigniew Kowalik odczytał opinię VI Składu Orzekającego 

RIO w Katowicach o przedłożonym przez Wójta Gminy Opatów sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2017r oraz informację o stanie mienia komunalnego na 

dzień 31 grudnia 2017r. 

Mając na uwadze przepis art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 

finansach publicznych „organ stanowiący jst rozpatruje i zatwierdza 

sprawozdanie finansowe jst wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w 

terminie do 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym”. W myśl art. 

45 ust. 2 ustawy z dnia 29 września 1994 roku o rachunkowości sprawozdanie 

finansowe składa się z : 

- bilansu, 

- rachunku zysku i strat, 

- informacji dodatkowej obejmującej wprowadzenie do sprawozdania 

finansowego oraz dodatkowe informacje i objaśnienia. 

 

Po wysłuchaniu Rada Gminy Opatów przystąpiła do jawnego głosowania nad 

uchwałą w sprawie zatwierdzenia sprawozdań za 2018 rok. 

Uchwała Nr 202 /XLVI/2018 w  sprawie zatwierdzenia sprawozdań za 2017r, 

została podjęta jednogłośnie przez 14 radnych”… 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Chyra  przedstawił  wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Opatów, za 

działalność finansową w 2017 roku, po przeanalizowania sprawozdania z  

wykonania budżetu gminy za 2017 rok. 

 

Następnie Skarbnik Gminy –Zbigniew Kowalik odczytał pozytywną opinię VI 

Składu Orzekającego  RIO w Katowicach dot. zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy  Opatów w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 



Gminy Opatów za 2017 rok. 

 

Po wysłuchaniu, Rada Gminy Opatów przystąpiła do jawnego głosowania nad 

udzieleniem absolutorium dla Wójta Gminy Opatów za działalność finansową  

w 2017roku. 

Zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych  nie później niż do dnia 30 czerwca roku następującego po roku 

budżetowym organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego  podejmuje 

uchwałę w sprawie absolutorium dla Wójta po zapoznaniu się z : 

- sprawozdaniem finansowym 

- z wykonania budżetu gminy, 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu, 

- informację o stanie mienia komunalnego, 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

 

Uchwała Nr 203/XLV/2018 w sprawie  absolutorium  dla Wójta Gminy za 

2017rok, została podjęta przez 14 radnych – Za udzieleniem absolutorium  

opowiedziało się jednogłośnie 14 radnych”… 

 

Ad-10. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego  

Gminnej   Biblioteki Publicznej w Opatowie za rok 2017 

 – Sprawozdawanie radni otrzymali na piśmie. Dodatkowych wyjaśnień udzielił 

Skarbnik Gminy Zbigniew Kowalik. 

 Zgodnie z art. 53 ustawy z dnia 29 września 1994 r. o rachunkowości, roczne 

sprawozdanie finansowe  jednostki podlega zatwierdzeniu przez organ 

zatwierdzający, nie później niż 6 miesięcy   od dnia bilansowego. 

 

Uchwała Nr 204/XLV/2018 w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania 



finansowego  Gminnej   Biblioteki Publicznej w Opatowie za rok 2017 

podjęta została jednogłośnie. 

Ad-11  

Wyjaśnienia do uchwały dot. zmian w budżecie gminy na 2018r  radni otrzymali  

Uchwała Nr 205/XLV/2018 w sprawie zmian w budżecie na 2018r podjęta 

została jednogłośnie. 

Ad- 12   

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Gminy Witold Łacny.  

Uchwała zostaje podjęta w związku ze zmian ustawy.  

Uchwała Nr 206/XLV/2018 w sprawie wynagrodzenia  została jednogłośnie. 

Ustalono wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 4.700,00 zł brutto,  

dodatek funkcyjny w wysokości 1.900,00 zł 

dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20% wynagrodzenia  zasadniczego  

dodatek specjalny w wysokości 40% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego  

 

Ad- 13 i Ad-14. 

Na zgłoszone zapytania odpowiedzi były udzielane na bieżąco.  

Przewodniczący RG – poinformował, że na kolejnej sesji będzie szkolenie z zakresu  

RODO. 

Radny Rojszczyk poprosił aby przed 1 lipca br. wykosić rów w Złochowicach.  

Ad-15 

Wobec zrealizowanego porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

zamknął  XLVI zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

 

Protokołowała 

Joanna Krotla  

 

 


